
Vesipallon Ydinryhmän kokous 11.6.2024 klo 18.00 

Teams 

Nimi Taho Kutsuttu Paikalla 

Reija Häkkinen Uimaliitto X X 

Anni Aikala Uimaliitto X X 

Pasi Salonen Uimaliitto X  

Juha Turunen Uimaliitto X  

Marjokaisa Ryhänen Cetus X X 

Joni Kortteus JySa X  

Teemu Turunen KuUS X X 

Anna Väisänen UiTa X  

Tomas Saariketo Sentterit X X 

Teppo Lehtinen Keravan Uimarit X  

Kalle Nousiainen Tuomarit X  

Antti Nieminen TU X X 

Antti Ruohonen Vanders X  

Kim Johnsson Kuhat X X 

 

1§ Maajoukkueiden asiat 

Naisten maajoukkue 

Tyttöjen ja naisten maajoukkueleiri oli viime viikonloppuna Eurassa. Mukana oli 20 
osallistujaa. Leiri meni oikein hyvin, vaikka olikin lyhyempi kuin normaalisti. 2 päivän 
aikana oli 3 harjoitukset. Maajoukkuetoimintaa jatketaan pääkaupunkiseudun leirillä 
elokuun loppupuolella. Sponsorihakua pitäisi käynnistellä.  

 

Miesten joukkueet 

Miesten osalta on pyydetty U15, U17, U19 suunnitelmat. Try-outit järjestettäisiin 
elokuulla. Päivitetään ikäryhmät oikeiksi eli U16, U18 ja U20. 

Miesten joukkueella on ollut suunnitelmia Ruotsin ja Tanskan maajoukkueiden kanssa 
ja nyt on Liettuan kanssa neuvottelut. Try-outit järjestetään elo-syyskuussa. EM-
karsinnat tulevat olemaan 2026 ja 2028 sen sijaan, että olisivat vuonna 2025. Myös EM-
karsintojen rakenne muuttuu. 

U16 ei lähde vielä EM-karsintoihin, mutta U18 ja U20 miehet ja naiset lähtee.  

 



2§ Tuomaritapahtuma syksyllä 

Mietittiin tuomaritapahtumaan liittyen, että kuinka kauan Andy olisi paikalla ja mitä 
tapahtuma sisältäisi. Yksi vaihtoehto voisi olla katsoa esimerkiksi yhdessä Champions 
–liigan peliä ja analysoida sitä. 

Mietittiin miten muissa maissa kehitetään sitä, että myös pelaajat ja valmentajat 
ymmärtävät säännöistä mahdollisimman paljon?  

Mietittiin, että pitäisikö tuomareilta kysyä minkälaisista asioista he haluaisivat 
keskustella ja minkälaisista aiheista he haluaisivat kokeneelta tuomarilta kuulla tai 
mitä haluaisivat oppia. 

Toimitsijana toimimisen laatua halutaan kehittää European Aquaticsilla ja toimitsijoille 
on kehitteillä myös sertifiointi. Mietittiin voitaisiinko vaatia, että jokaisessa ottelussa 
olisi yksi sertifioitu toimitsija. Palataan asiaan kun nähdään minkälaisia materiaaleja on 
tulossa.  

 

3§ SM-viikko ja rantavesipallo 

Uimaliitto on näyttänyt vihreätä valoa. Halutaan ehdottomasti olla maauimalassa. 
Voidaan perustella tätä myös sinileväriskillä. Marjokaisa on vielä yhteydessä Pasiin ja 
Kristaan ja kyselee kuinka ilmoittautuminen tapahtuu. 

 

4§ Vesipallon aluevalmennusjärjestelmä 

Reijalla on valmiina kyselyn tuloksia seuroille, laitetaan nämä vielä Nemanjalle ja 
Juhalle katsottavaksi. Nemanja haluaisi tietää mitä ovat vesipalloseurojen suurimmat 
haasteet.  

 

5§ Vesipallosarjat 

Anni on valmistellut vesipallokalenteria alustavasti ensi vuodelle. Viikonloput divareihin 
on merkittynä. Uimakisat, maajoukkuetapahtumat ja muut tiedot on  

- NWPL – saadaan päivämäärät tietoon vasta heinäkuun alussa.  
- C ja D on näillä näkymin tulossa 8 tai 9 joukkuetta 

DCB –sarjojen ikäkausimuutokset 

European Aquatics on siirtymässä U14, U16, U18 ja U20 -sarjoihin. Ruotsi siirtyy 
järjestelmään nyt heti, mutta mietittiin, että seuroilta pitäisi tiedustella mitä ollaan 
muutoksesta mieltä. Mietittiin myös pitäisikö vesipallosarjojen nimet vaihtaa. Päätettiin 



kysyä vesipalloseuroista voidaanko muutos ottaa käyttöön välittömästi alkaen syksystä 
2024 vai onko jollain seuralla jotakin pätevää syytä siihen miksi ei voitaisi ottaa 
muutosta käyttöön heti. Anni laittaa seuroille sarjaohjelmaehdotuksen ja kyselyn.  

 

Miesten sarjat 

Voisiko miesten finaalit olla muotoa paras kolmesta? Suurin osa muista 
vesipallomaista pelaavat finaalit paras kolmesta –periaatteella. 

 

Viron edustus SM-sarjassa 

Vepr olisi tulevalla kaudella lähtemässä mukaan kaikkiin sarjoihin. Keskusteltiin, että 
haasteita kuluvalla kaudella on ollut Veprin kotipelien järjestämisessä Suomessa. 
Oltiin sitä mieltä, että Veprille voisi ehdottaa, että he järjestäisivät ainakin osan 
kotipeleistään Virossa mikäli tämä olisi Uimaliiton sääntöjen puitteissa mahdollista.  

 

6§ Seurojen asiat 

Seuroille lähetetään yhteisposti 

- Teamleadit 
- Tuomaritapaamisen save the date (Reija tekee myös somet) 
- Vesipallon aluevalmennusjärjestelmä 

 

7§ Muut asiat 

European Aquatics 

European Aquaticsin tilaisuus torstaina antoi ymmärtää, että tulevaisuudessa 
keskitytään entistä enemmän striimaukseen. Mietittiin, että voitaisiin nostaa 
striimausohjeet seuroille Uimaliiton sivuille. Eri alustoilla on erilaiset striimaustavat: 

- YouTube; Mobiililaitteella striimaus vaatii 1000 seuraajaa tilillä. Tulostaulun saa 
näkymään striimissä kun lisää sport-in-the-boxista layerin YouTube-streamiin. 
Cetuksella on monta kameraa käytössä.  

- Solidsport 
- Twitch 
- Facebook 



Ongelma striimaamisessa on, ettei vapaaehtoisia juurikaan ole, eikä ole varaa maksaa 
ulkopuoliselle striimaamisesta. Espoonlahdessa on ollut ongelmia 
tietoliikenneyhteyksien kanssa. 

Mietittiin, voisiko OKM:n seuratukea hakea lajien näkyvyyden lisäämiseen. 
Hankehakemusta kannattaisi sitoa myös Uimaliiton näkyvyyden lisäämiseen. 

 

Kurinpitolautakunta ja kilpailutyöryhmä 

Mietittiin voisiko kurinpitolautakunnan ja kilpailutyöryhmän työn tueksi perustaa 
seuroista teknisen komitean, joka pohjustaisi päätöksiä kurinpitolautakunnan ja 
kilpailutyöryhmän päätöksenteon tueksi. Voisiko tekninen komitea olla valmisteleva 
porukka?   

Toivottaisiin selkeä kuvaus sekä kurinpitolautakunnan että kilpailutyöryhmän osalta 
käsittelyprosessista ja sen aikatauluista keston ja tiedottamisen osalta.  

 

Vesipallon ydinryhmä 

Vesipallon ydinryhmän haku sarjailmoittautumisen yhteyteen. 

 

8§ Kokouksen päättäminen 

Kokous päättyi klo 20.04 

Seuraava kokous järjestetään 6.8. 

 

 


